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PROTOKÓŁ Nr IX/24
z Sesji Rady Gminy Ciechanów

w dniu 28 listopada 2024 roku w lokalu Urzędu Gminy Ciechanów.

 

W IX Sesji Rady Gminy Ciechanów uczestniczyło 14 radnych na stan 15 radnych.

Ponadto udział w Sesji wzięli:
1. Pan Stefan Pawłowski – Wójt Gminy Ciechanów
2. Pan Krzysztof Głowacki – Zastępca Wójta Gminy Ciechanów / Sekretarz
3. Pani Justyna Piotrowska – Główny księgowy ds. jednostek oświatowych i GOPS w Urzędzie Gminy w
Ciechanowie
4. Pan Henryk Gauze – Adwokat
5. Pani Iwona Łukaszewska –  Kierownik GOPS
6. Pani Honorata Nowakowska - Inspektor ds. oświaty, rozliczeń jednostek oświatowych i GOPS w
Urzędzie Gminy w Ciechanowie
7. Pan Sławomir Rudnicki  - Radny Powiatu  Ciechanowskiego

Przebieg obrad:

Obrady otworzył Pan Karol Makijonko – Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów. Powitał wszystkich
obecnych oraz stwierdził kworum władne do podejmowania prawomocnych uchwał.
Porządek obrad:
1.  Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum.
2.  Wnioski i uwagi do protokołów z poprzednich Sesji.
3.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta.
4.  Wypowiedzi radnych gminy.
5.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ciechanów.
6.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Ciechanów na rok 2024.
7.  Podjęcie uchwały sprawie przyjęcia środków finansowych z Funduszu Pracy na dofinansowanie
dodatku do wynagrodzenia i kosztów zatrudnienia asystenta rodziny w ramach rządowego programu
wspieranie rodziny pn. „Asystent Rodziny w 2024r.”
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
9.  Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez
rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki i w soboty
przez rolników i ich domowników.
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Ciechanów
zabudowanej nieruchomości gruntowej w miejscowości Rykaczewo.
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami
pozarządowymi oraz pomiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/13/24 Rady Gminy Ciechanów z dnia 27 maja 2024
roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ciechanowskiemu na realizację zadania



„Przebudowa drogi powiatowej nr 1222W w miejscowości Grędzice”.
13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych szkół
podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny w wysokości wyższej niż określona w art.
19 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017r. o finansowaniu zadań oświatowych.
14. Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania i rozliczania
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na obszarze  gminy Ciechanów.
15.  Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Przążewa i Niestumia z dnia 10
września 2024 r.
16.  Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Ujazdowa z dnia 28 października
2024 r.
17.  Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Ciechanów w roku szkolnym
2023/2024.
18.  Przedstawienie informacji Przewodniczącego Rady Gminy Ciechanów o wynikach analizy oświadczeń
majątkowych Radnych na koniec kadencji oraz analizy oświadczeń majątkowych Radnych na początek
kadencji.
19.  Przedstawienie informacji Wójta Gminy Ciechanów o wynikach analizy oświadczeń majątkowych
pracowników Urzędu Gminy Ciechanów oraz kierowników gminnych jednostek organizacyjnych za 2023 r.
20.  Wolne wnioski i zapytania.
21.  Odpowiedzi na pytania i wnioski.
22.  Zamknięcie  obrad.

Ad. 2. Wnioski i uwagi do protokołów z poprzednich Sesji.
Brak wniosków i uwag do protokołów z poprzednich Sesji.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko poinformował, że Wójt Gminy Ciechanów
Pan Stefan Pawłowski złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały
w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich
domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki i w soboty przez rolników
i ich domowników. Przewodniczący poprosił Wójta
o przedstawienie informacji nt. niniejszej uchwały. Wójt Gminy Ciechanów poinformował,
że nadzór prawny w pierwotnej uchwale z dnia 12 kwietnia 2024 r. wykazał błędy w zapisie
w poszczególnych paragrafach i stąd wynika konieczność przedstawienia niniejszej uchwały z treścią
uwzględniającą wspomniane poprawki. Wójt Gminy dodał, że regulamin do niniejszej uchwały pozostaje
bez zmian.

Głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad:
Za – 13 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 1 głos

Przewodniczący Rady zarządził 5-minutową przerwę na zapoznanie z treścią ww. uchwały.
Po przerwie, Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów wznowił obrady.

Głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad wraz z wprowadzeniem uchwały w sprawie wyznaczenia
miejsca do prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia
regulaminu określającego zasady handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników.
 Za – 13 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 1 głos
Rada Gminy Ciechanów wprowadziła zmianę do porządku obrad, rozszerzając je o punkt dotyczący
podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez
rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki i w soboty
przez rolników i ich domowników.

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta.



Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski przeszedł do przedstawienia sprawozdania z bieżącej
działalności:
• 6 listopada 2024 r. została podpisana umowa na budowę boiska przy Szkole Podstawowej w Chotumiu.
Prace postępują bardzo sprawnie i w tym roku to zadanie powinno zostać ukończone. Zadanie zostanie
zrealizowane w ramach dofinansowania z programu „Mazowsze dla sportu”;
• Zostało ukończone zadanie dot. montażu lamp solarnych – zamontowano 81 lamp solarnych i
hybrydowych w 21 miejscowościach, na terenie Gminy Ciechanów. Zakup i montaż lamp nastąpił ze
środków sołeckich, dofinansowania z programu „Mazowsze dla sołectw” oraz budżetu własnego;
• Zakończono zadania dot. budowy placów zabaw w Rzeczkach oraz w Ujazdówku;
• W dniu 15 listopada 2024r dokonano odbioru częściowego wykonanych robót w ramach zadania pn.:
Rozbudowa ul. Chruszczewskiej w m. Chruszczewo. Odbiorowi podlegały również roboty z branży
sanitarnej: sieć wodociągowa, gazowa, częściowo kanalizacja deszczowa oraz z branży
telekomunikacyjnej. Koszt odebranych robót wynosi 3 337 436,56 zł brutto, przy czym wartość całej
inwestycji będzie wynosić 10 479 293,79 zł;
• W dniu 19 listopada 2024 roku dokonano odbioru robót polegających na „Wykonaniu otworu
studziennego nr 2A oraz likwidacji otworu studziennego nr 2 na terenie gminnego ujęcia wód
podziemnych w miejscowości Chotum”. Wartość odebranych robót wynosi 188 928,00 zł brutto;
• Gmina Ciechanów zakończyła modernizację bramy garażowej w budynku użytkowanym przez
Ochotniczą Straż Pożarną w Rzeczkach. Inwestycja była możliwa dzięki dotacji celowej w wysokości 24
500,00 zł, przyznanej przez Urząd Marszałkowski. W ramach prac modernizacyjnych stare drewniane
wrota w garażu zostały zastąpione nową bramą segmentową z automatycznym systemem otwierania.
Modernizacja bramy pociągnęła za sobą modernizację instalacji elektrycznej w obiekcie, polegającą na
dostosowaniu jej do obowiązujących standardów oraz umożliwieniu korzystania z automatycznego
zamykania bramy;
• Z końcem listopada, Gmina Ciechanów zakończyła kolejną inwestycję z dofinansowaniem zewnętrznym,
tj. „Modernizacja budynku świetlicy w Chruszczewie”. Przedmiotem zamówienia była modernizacja
budynku świetlicy polegająca na termomodernizacji. W ramach inwestycji wykonano: termomodernizację
ścian zewnętrznych i dachu (z obróbkami kominów), wymianę stolarki drzwiowej zewnętrznej, wymianę
stolarki okiennej. Zadanie pod nazwą: „Modernizacja budynku świetlicy w Chruszczewie” dofinansowano
ze środków własnych budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach programu wsparcia „Mazowsze dla
lokalnych centrów integracyjnych 2024”. Całkowita wartość zadania wyniosła 255 565,71 zł brutto, z
czego 197 564,57 zł pochodziło z pomocy finansowej budżetu Województwa Mazowieckiego, a 58 001,14
zł stanowiły środki własne Gminy Ciechanów;
• Wójt Gminy Ciechanów poinformował, że 6 grudnia br., na terenie Gminy, w miejscowościach: Kownaty
Żędowe (teren przy boisku), Chotum (remiza wiejska) i Niestum (altana wiejska) pojawi się Powiatowy
Zaprzęg Świętego Mikołaja. Organizatorem wydarzenia są: Powiatowe Centrum Kultury i Sztuki w
Ciechanowie oraz Starostwo Powiatowe w Ciechanowie. Wójt poprosił sołtysów i mieszkańców Gminy o
aktywne włączenie się do inicjatywy;
• 12 grudnia 2024 r., godz. 17.00 w Szkole Podstawowej w Gumowie odbędzie się Koncert Kolęd i
Pastorałek i spotkanie Mikołajkowe. Organizatorami przedsięwzięcia są: Gmina Ciechanów, GOPS oraz SP
w Gumowie. Wójt Gminy poprosił Koła Gospodyń Wiejskich o zaangażowanie i możliwość przygotowania
poczęstunku. Pan Stefan Pawłowski serdecznie zaprosił wszystkich zainteresowanych wydarzeniem;
• Wójt Gminy Ciechanów poinformował, że Urząd Gminy w Ciechanowie w dniu dzisiejszym gościł dzieci
ze Szkoły Podstawowej w Gumowie, które zbierały środki
na zakup defibrylatora. Wymogiem zakupu ww. sprzętu jest zebranie środków, które będą pochodzić ze 
zbiórki. Wójt Gminy w imieniu dyrekcji i uczniów SP w Gumowie podziękował zebranym za zaangażowanie
w tak szczytną akcję;
• Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski oznajmił, że na terenie Gminy przeprowadzana jest
ankietyzacja mieszkańców, mająca na celu identyfikację gospodarstw domowych zagrożonych
wystąpieniem zjawiska ubóstwa energetycznego. Mieszkańcy Gminy Ciechanów mogą wziąć udział w
dwóch ankietach, które pomogą w dalszym rozwoju programu „Mazowsze bez smogu”. Istnieje możliwość
wypełnienia ankiet online – linki do niniejszych ankiet można znaleźć na stronie internetowej Urzędu
Gminy w Ciechanowie;



• Wójt poinformował, że podczas Gali Przedsiębiorczości "Róże Biznesu 2024", w której uczestniczył i
która odbyła się 27 listopada w Powiatowym Centrum Kultury i Sztuki w Ciechanowie, Mazowiecka Izba
Gospodarcza uhonorowała wyróżniające się firmy oraz przedsiębiorców z regionu. Wśród nagrodzonych
znalazło się aż pięć firm/osób z gminy Ciechanów, które zdobyły uznanie za swoje osiągnięcia i wkład w
rozwój gospodarki lokalnej.
Jedną z Laureatek z Gminy Ciechanów, która otrzymała statuetkę:
- W  kategorii Kobieta Biznesu jest Pani Katarzyna Łukaszewska – Sołtys m. Rutki-Marszewice , której Wójt
Gminy Ciechanów złożył serdeczne gratulacje.

Ad. 4. Wypowiedzi radnych gminy.
Głos zabrał Radny Pan Wojciech Potępa, który w imieniu własnym, jak i mieszkańców m. Mieszki Różki
zapytał o stanowisko w prawie ulicy Podleśnej oraz o plany dot. transportu publicznego na terenie
sołectwa Mieszki Różki.
Radny Pan Sebastian Kania podziękował za montaż lamp solarnych na terenie sołectwa Gąski i poprosił o
możliwość montażu kolejnych na terenie Rutek i Gąsek. Zadał pytanie odnośnie finalizacji projektu
budowy kanalizacji dla Gąsek oraz zapytał na jakim etapie jest projekt przywrócenia do użytkowania i
remontu świetlicy w Gąskach.
Głos zabrał Radny Pan Janusz Olszewski, który przygotował interpelację, którą następnie odczytał. Radny
informuje w niej, że składa wniosek do budżetu gminy o zabezpieczenie środków w budżecie na rok 2025
na zadanie: „Obniżenie, wyrównanie i utwardzenie poboczy oraz pogłębienie i regulacja rowów wzdłuż
drogi gminnej po dwóch jej stronach na całej długości, ok. 3 km. Począwszy od skrzyżowania z drogą
krajową nr 50, aż do wiaduktu kolejowego w m. Mieszki Bardony.” Radny złożył interpelację na ręce
Przewodniczącego Rady Gminy Ciechanów.
Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski udzielił odpowiedzi Radnym:
- odnośnie ulicy Podleśnej zostało złożone pismo do Urzędu Miasta w Ciechanowie, który jest zarządcą
ww. drogi i oczekiwana jest odpowiedź,
- odnośnie linii autobusowej – Gmina również czeka na odpowiedź ze strony Miasta Ciechanów. Po
otrzymaniu odpowiedzi, udzieli informacji mieszkańcom.
Wójt Gminy wyraził nadzieję, że w najbliższych dniach powinny nadejść odpowiedzi
na ww. pisma i wówczas będzie można podjąć dalsze działania.
- odnośnie finalizacji projektu budowy kanalizacji dla Gąsek – jest już zgoda Starostwa Powiatowego w
Ciechanowie, w tym momencie Gmina Ciechanów może procedować dalej,
tj. złożyć dokumentację do uzyskania zezwolenia budowlanego;
- odnośnie przywrócenia do użytku świetlicy wiejskiej w Gąskach – zostało złożone zlecenie na wykonanie
ostatniego etapu remontu, tj. malowania.
Wójt Gminy Ciechanów poinformował Radnego Pana Janusza Olszewskiego, że wniosek dot. remontu
drogi – wiaduktu w kierunku m. Mieszki Bardony został złożony do Wojewody Mazowieckiego, o czym
informował Radnego już wcześniej.  Droga ta przebiegać będzie przez centrum m. Mieszki Wielkie. Wójt
Gminy zaznaczył, że odnośnie uporządkowania poboczy, to prace te mogą być wykonane w ramach
bieżącego utrzymania dróg i takie środki są przewidziane na kolejny rok. Wójt Gminy Ciechanów
nadmienił, że problem ten występuje na wielu drogach gminnych, a wniosek Radnego Pana Janusza
Olszewskiego w ww. sprawie zostanie uwzględniony.

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Ciechanów.
W zastępstwie Skarbnika Gminy Ciechanów, głos zabrała Pani Justyna Piotrowska - Główny księgowy ds.
jednostek oświatowych i GOPS w Urzędzie Gminy w Ciechanowie, która poinformowała, że projekt
uchwały został szczegółowo przedstawiony i omówiony
na posiedzeniu komisji w dniu 22 listopada br. Dodała, że przewidywany deficyt wynosi 6.080.000,00 zł,
przychody 8.000.706,75 zł, rozchody w wysokości 1.920.706,75 zł. Pani Justyna Piotrowska
poinformowała, że żadne z przedstawionych zadań nie zostało zmienione  od dnia posiedzenia komisji
Głosowanie:
Za – 13 głosów



Przeciw – 0
Wstrzymało się - 1 głos
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej dla Gminy Ciechanów.

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Ciechanów na rok 
2024.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko udzielił głosu Pani Justynie Piotrowskiej –
Głównej księgowej ds. jednostek oświatowych i GOPS i poprosił o przedstawienie wyjaśnienia, gdyż przed
Sesją została przedłożona mała poprawka do projektu uchwały.
Pani Justyna Piotrowska, poinformowała, że projekt uchwały został szczegółowo przedstawiony i
omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 22 listopada br. i oznajmiła Radnym, że w dniu dzisiejszym
otrzymali materiały uzupełnione o załącznik nr 10. Dodała, że plan wydatków i dochodów ogólnych nie
uległ zmianie.
Radny Pan Janusz Olszewski zwrócił uwagę i odczytał fragment uchwały: „W dziale 600 Transport i
łączność wprowadza się następujące zmiany: w rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne wprowadza się
następujące zmiany: odstępuje się od realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi w m. Mieszki Wielkie-
dokumentacja” w kwocie 55.800,00 zł. Radny oznajmił, że pytał o tę sprawę na ostatnim posiedzeniu
komisji i otrzymał odpowiedź, że zadanie to zostaje przesunięte na  kolejny rok. Radny Pan Janusz
Olszewski wyraził swoje obawy, które jak stwierdził, nastąpiły po zapoznaniu się z uchwałą budżetową na
przyszły rok i stwierdził, że nie znalazł w niej ani jednej wzmianki o zadaniu dot. przebudowy drogi w m.
Mieszki Wielkie, natomiast zauważył inne zaplanowane zadania. Dodał, że nie jest przeciwny budowaniu i
remontowaniu dróg w innych miejscowościach, niż ta którą zamieszkuje, ale chciałby, aby w Mieszkach
Wielkich też zostały podjęte podobne działania. Poinformował, że jako Radny i przedstawiciel
mieszkańców okręgu, który zamieszkuje – nie może głosować za podjęciem uchwały, która godziłaby w
dobro mieszkańców miejscowości Mieszki Wielkie.
Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski przypomniał, że przedmiotem głosowania jest uchwała w
sprawie zmian w budżecie na obecny rok i zapewnił, że zadanie dot. przebudowy drogi w Mieszkach
Wielkich zostało ujęte w uchwale budżetowej na przyszły rok bądź w Wieloletnim Planie Finansowym i
będzie przedmiotem dyskusji na posiedzeniu komisji w przyszłym miesiącu
Głosowanie:
Za – 13 głosów
Przeciw – 1 głos
Wstrzymało się - 0

Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale budżetowej
Gminy Ciechanów na rok 2024.
Pani Justyna Piotrowska opuszcza salę.

Ad. 7. Podjęcie uchwały sprawie przyjęcia środków finansowych z Funduszu Pracy na 
dofinansowanie dodatku do wynagrodzenia i kosztów zatrudnienia asystenta rodziny w 
ramach rządowego programu wspieranie rodziny pn. „Asystent Rodziny w 2024r.”

Pani Iwona Łukaszewska – Kierownik GOPS poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na
posiedzeniu komisji w dniu 22 listopada br. i przypomniała, że uchwała dotyczy otrzymania przez Gminę
Ciechanów środków w wysokości 28 279,22 zł, które pochodzą z Funduszu Pracy na dofinansowanie
dodatku do wynagrodzenia i kosztów zatrudnienia asystenta rodziny, który jest zatrudniony w GOPS.

Głosowanie:
Za – 14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia
środków finansowych z Funduszu Pracy na dofinansowanie dodatku



do wynagrodzenia i kosztów zatrudnienia asystenta rodziny w ramach rządowego programu wspieranie
rodziny pn. „Asystent Rodziny w 2024r.”

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu 
ich pobierania.

Pani Iwona Łukaszewska – Kierownik GOPS przypomniała, że w ubiegłym roku została podjęta przez Radę
Gminy Ciechanów szczegółowa uchwała w ww. sprawie. W bieżącym roku proponowane jest
podwyższenie pełnego kosztu jednej godziny usług opiekuńczych świadczonych przez opiekunkę
środowiskową do kwoty 35 zł brutto. Pani Kierownik nadmieniła, że od 1 stycznia 2025 r. minimalna
stawka godzinowa od umów cywilnoprawnych będzie wynosiła 30,50 zł i dodała, że praca opiekunki
środowiskowej wymaga dużego trudu
i odpowiedzialności.

Głosowanie:
Za – 14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym, jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie określenia
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi
opiekuńcze, z wyłączeniem
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
Pani Iwona Łukaszewska – Kierownik GOPS serdecznie zaprosiła na Koncert Kolęd i Pastorałek, który
odbędzie się 12 grudnia br. w Szkole Podstawowej w Gumowie oraz szczegółowo przedstawiła program
imprezy, której GOPS jest współorganizatorem
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i w 
soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady 
handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników.

Zastępca Wójta Gminy Ciechanów Pan Krzysztof Głowacki poinformował, że projekt niniejszej uchwały
uwzględnia uwagi, które wykazał nadzór prawny, o czym na początku Sesji mówił już Wójt i poprosił
Radnych o podjęcie uchwały.

Radny Pan Janusz Olszewski zadał pytanie: Kto będzie prowadził nadzór w miejscu prowadzenia handlu?
Zastępca Wójta Gminy Ciechanów Pan Krzysztof Głowacki oznajmił, że nadzór będzie prowadził Urząd
Gminy w Ciechanowie poprzez wyznaczonego pracownika, co zostało ujęte w regulaminie do niniejszej
ustawy. Zastępca Wójta dodał, że miejsce prowadzenia handlu pozostaje bez zmian, tj. w m. Rykaczewo.
Głosowanie:
Za – 13 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 1 głos
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia miejsca do
prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu
określającego zasady handlu w piątki i w soboty przez rolników
i ich domowników.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy 
Ciechanów zabudowanej nieruchomości gruntowej w miejscowości Rykaczewo.

Zastępca Wójta Gminy Ciechanów Pan Krzysztof Głowacki oznajmił, że uzasadnienie niniejszej uchwały
zostało szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji i zaznaczył,



że nabycie nieruchomości jest niezbędne do realizacji potrzeb własnych gminy. Zakup nastąpi ze środków
własnych gminy. Zastępca Wójta poprosił Radnych o podjęcie uchwały.

Głos zabrał Radny Pan Janusz Olszewski, który zajął stanowisko dot. nabycia niniejszej nieruchomości. 
Radny wyraził obawy, że zakup nieruchomości będzie generował kolejne koszty, a w następstwie
mieszkańcy miejscowości Mieszki Wielkie nie będą mogli liczyć na inwestycje na swoim terenie. Pan
Janusz Olszewski stwierdził, że sposób pozyskiwania funduszy na zakup ww. nieruchomości powinien
opierać się na zasadach zrównoważonego rozwoju gminy. Radny zaproponował, żeby zamiast całkowitej
rezygnacji z inwestycji w poszczególnych miejscowościach, realizować je w mniejszych ilościach.
Podkreślił, żeby nie rezygnować z inwestycji w mniejszych miejscowościach. Radny oznajmił, że dokonał
analizy budżetu na przyszły rok i stwierdził, że budżet otwierany jest deficytem, na którego pokrycie oraz
spłaty innych zobowiązań planowane jest zaciągnięcie kredytu. Zdaniem Radnego Pana Janusza
Olszewskiego: „taki deficyt powoduje przesunięcie inwestycji tegorocznych na przyszły rok, żeby
sfinalizować zakup tej nieruchomości”.

Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski poprosił Radnych, aby nie prowadzili między sobą
rywalizacji na zasadzie „zabierzmy jednemu, a dajmy drugiemu”. Wójt Gminy Ciechanów zwracając się
do Radnego Olszewskiego, oznajmił, że warto jest zapoznawać się z projektem budżetowym ze
zrozumieniem.
Wójt Gminy Ciechanów wyjaśnił na jakich zasadach jest sporządzany projekt budżetu na przyszły rok i
podkreślił, że w projekcie nie można uwzględnić nadwyżki z roku bieżącego do momentu sporządzenia
raportu rocznego, tj. do marca kolejnego roku. Dopiero po uwzględnieniu sprawozdania rocznego możliwe
jest uwzględnienie kwoty nadwyżki w budżecie na kolejny rok. Do tego momentu konieczne jest
stosowanie zapisu - deficyt budżetowy.
Wójt Gminy oznajmił, że zakup nieruchomości w Rykaczewie i plany odnośnie przeznaczenia tej
inwestycji były szczegółowo przedstawiane i omawiane na posiedzeniu komisji. Wójt dodał, że zakupy
majątkowe mogą być realizowane jedynie ze środków własnych bądź kredytu, którym na ten moment
Gmina Ciechanów nie musi się posiłkować.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Konrad Jezierski, który przypomniał
Radnemu,  Panu Januszowi Olszewskiemu, że termin składania wniosków do budżetu na kolejny rok
upłynął z końcem września.

Głosowanie:
Za – 13 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 1 głos
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne
nabycie na rzecz Gminy Ciechanów zabudowanej nieruchomości gruntowej w miejscowości Rykaczewo.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz pomiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na rok 2025.

Zastępca Wójta Gminy Ciechanów Pan Krzysztof Głowacki poinformował, że Ustawa o samorządzie
gminnym obliguje gminę, by przygotować i uchwalić  roczny program współpracy z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Program został
przygotowany na analogicznych zasadach do roku poprzedzającego. Pan Krzysztof Głowacki wymienił
priorytetowe zadania programu i poprosił Radnych o podjęcie uchwały.

Głosowanie:
Za – 14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym, jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia



rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz pomiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2025.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/13/24 Rady Gminy Ciechanów z dnia 
27 maja 2024 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ciechanowskiemu na 
realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1222W w miejscowości Grędzice”.

Zastępca Wójta Gminy Ciechanów Pan Krzysztof Głowacki wyjaśnił, że uchwała dotyczy wyłącznie zmiany
nazwy zadania. Dodał, że tak jak było to omawiane na posiedzeniu komisji w dniu 22 listopada br., należy
zmienić uchwałę pierwotną, podjętą 27 maja 2024 r. w niniejszej sprawie i dodał, że wszystkie kwestie
finansowe w uchwale pozostają bez zmian.

Radny Pan Sebastian Kania zapytał, czy został już ustalony termin realizacji zadania.

Zastępca Wójta Gminy Ciechanów odpowiedział twierdząco, dodając, że zadanie jest już na końcowym
etapie realizacji i w krótkim czasie nastąpi odbiór inwestycji.

Radny Pan Waldemar Chodkowski zadał pytanie, czy środki na realizację zadania zostały już przekazane,
czy też zostaną przekazane po jego realizacji?  

Zastępca Wójta oznajmił, że środki zostaną przekazane po ukończeniu inwestycji i po podjęciu przez
Radnych uchwały w niniejszym punkcie obrad.

Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski doprecyzował, że środki będą mogły zostać przekazane po
podjęciu uchwały oraz po podpisaniu porozumienia pomiędzy samorządami. Wójt Gminy wyjaśnił, że
podpisanie porozumienia musi poprzedzać podjęcie niniejszej uchwały, z uwagi na niespójność w nazwie
zadania (Starostwo Powiatowe w Ciechanowie zmieniło nazwę w trakcie postępowania przetargowego).

Głosowanie:
Za – 14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały
nr II/13/24 Rady Gminy Ciechanów z dnia 27 maja 2024 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Ciechanowskiemu na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1222W w
miejscowości Grędzice”.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych 
szkół podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny w wysokości wyższej niż 
określona w art. 19 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017r. o finansowaniu zadań 
oświatowych.

Pani Honorata Nowakowska - Inspektor ds. oświaty, rozliczeń jednostek oświatowych i GOPS w Urzędzie
Gminy w Ciechanowie, poinformowała, że projekt uchwały został przedstawiony i omówiony na
posiedzeniu komisji w dniu 22 listopada br. Pani Honorata Nowakowska przypomniała, że projekt
uchwały, dot. wyrażenia zgody w kontekście udzielenia dotacji Niepublicznej Szkole Podstawowej w
Goryszach, w której zorganizowano oddział przedszkolny w wysokości wyższej, niż określa Ustawa o
finansowaniu zadań oświatowych, tj. w wysokości 99 % podstawowej kwoty dotacji. Pani Inspektor
dodała, że aktualnie jest przekazywana dotacja Niepublicznej Szkole Podstawowej w Goryszach w tej
samej wysokości, także podjęcie ww. uchwały spowoduje kontynuację działania.

Głosowanie:
Za – 14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 0



Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym, jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody
na udzielenie dotacji dla niepublicznych szkół podstawowych, w których zorganizowano oddział
przedszkolny w wysokości wyższej niż określona w art. 19 ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017r. o
finansowaniu zadań oświatowych.

Ad. 14. Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania 
i rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na 
obszarze  gminy Ciechanów.

Pani Honorata Nowakowska - Inspektor ds. oświaty, rozliczeń jednostek oświatowych i GOPS w Urzędzie
Gminy w Ciechanowie , poinformowała, że projekt uchwały został przedstawiony
i omówiony na posiedzeniu komisji w dniu 22 listopada br. oraz przedstawiła uzasadnienie
do niniejszej uchwały.

Głosowanie:
Za – 14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie uchylenia
uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania i rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących
żłobki lub kluby dziecięce na obszarze  gminy Ciechanów.

Ad.15. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Przążewa i Niestumia z 
dnia 10 września 2024 r.

Radna, Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji, Pani Katarzyna Kaliszewska przedstawiła
stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie rozpatrzenia petycji, która wpłynęła do Urzędu 
Gminy w Ciechanowie w dniu 23 września 2024 r. Radna poprosiła o podjęcie uchwały.

Głosowanie:
Za – 14 głosów
Przeciw – 0
Wstrzymało się - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym, jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia
petycji mieszkańców Przążewa i Niestumia z dnia 10 września 2024 r.

Ad.16. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Ujazdowa z dnia 28 
października 2024 r.

Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko przypomniał, że projekt uchwały był również
omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych oraz na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i
Petycji.
Radna, Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji, Pani Katarzyna Kaliszewska przedstawiła
stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie rozpatrzenia petycji, która wpłynęła do Urzędu 
Gminy w Ciechanowie w dniu 5 listopada 2024 r. Radna poprosiła o podjęcie uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko zwrócił uwagę, że aspekt transportu
publicznego w Gminie Ciechanów jest niezwykle istotny. Dodał, że w ostatnim czasie można było
zauważyć rosnące zaangażowanie mieszkańców w sprawy dotyczące transportu publicznego. Mieszkańcy
chcą aby powstawały kolejne linie autobusowe i aktywnie o nie zabiegają. Przewodniczący wyraził
nadzieję, że takich linii autobusowych, z których będą mogli korzystać
mieszkańcy będzie przybywało coraz więcej.
Głosowanie:
Za – 14 głosów



Przeciw – 0
Wstrzymało się - 0
Rada Gminy Ciechanów w głosowaniu jawnym jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia
petycji mieszkańców Ujazdowa z dnia 28 października 2024 r.

Ad. 17. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Ciechanów w 
roku szkolnym 2023/2024.
Pani Honorata Nowakowska - Inspektor ds. oświaty, rozliczeń jednostek oświatowych i GOPS w Urzędzie
Gminy w Ciechanowie, poinformowała, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy
Ciechanów w roku szkolnym 2023/2024 została przedstawiona i omówiona na posiedzeniu komisji stałych
w dniu 22 listopada 2024 r. Pani Inspektor odczytała najważniejsze zagadnienia dot. zadań oświatowych
realizowanych w Gminie Ciechanów. Pani Honorata Nowakowska zachęciła wszystkich do bieżącego
obserwowania osiągnięć szkół z terenu Gminy Ciechanów, które są publikowane na portalach
społecznościowych. Pani Inspektor podkreśliła, że prowadzenie szkół jest jednym z najważniejszych zadań
jednostek samorządu terytorialnego, tak pod względem znaczenia dla lokalnej społeczności, jak i z
punktu widzenia zaangażowanych środków budżetowych. Źródłem finansowania zadań oświatowych jest
subwencja oświatowa, dotacje celowe oraz dochody własne gminy.

Ad. 18. Przedstawienie informacji Przewodniczącego Rady Gminy Ciechanów o wynikach 
analizy oświadczeń majątkowych Radnych na koniec kadencji oraz analizy oświadczeń 
majątkowych Radnych na początek kadencji.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko poinformował, że wszyscy Radni Rady
Gminy Ciechanów złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie, z czego egzemplarz
oświadczeń został przekazany do Urzędu Skarbowego w Ciechanowie w celu dokonania analizy
oświadczeń. Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z oświadczeniami majątkowymi wszystkich
zobowiązanych do tego osób. Przewodniczący oznajmił, że po analizie wszystkich przesłanych
dokumentów, stwierdzono nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych, złożonych przez Radnych
na 2 miesiące przed upływem kadencji za rok 2023. Nieprawidłowości dotyczyły Radnych: Grzegorza
Grossa, Janusza Lazarskiego, Bartosza Krajewskiego, Roberta Truszczyńskiego. Ww. Radni złożyli
wyjaśnienia, po których zweryfikowano błędy. Nieprawidłowości stwierdzone po analizie oświadczeń na
koniec kadencji dotyczyły 7 radnych: Zygmunta Skałkowskiego, Grzegorza Nowakowskiego, Grażyny
Ostrowskiej, Przemysława Piotrowskiego, Grzegorza Grossa, Janusza Lazarskiego, Bartosza Krajewskiego.
Radni złożyli pisemne wyjaśnienia, po których zweryfikowano błędy.
W przedłożonych oświadczeniach majątkowych radnych na początek kadencji stwierdzono
nieprawidłowości dot. 9 Radnych: Magdaleny Trzaski, Waldemara Chodkowskiego, Sebastiana Kani,
Iwony Muczyńskiej, Artura Frączkowskiego, Janusza Lazarskiego, Konrada Jezierskiego, Małgorzaty
Czarneckiej, Kamila Studniaka. Radni złożyli pisemne wyjaśnienia, po których zweryfikowano błędy.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko poinformował, że oświadczenia majątkowe
Radnych wraz ze złożonymi wyjaśnieniami zostały zamieszczone i widnieją w Biuletynie Informacji
Publicznej Gminy Ciechanów.

Ad. 19. Przedstawienie informacji Wójta Gminy Ciechanów o wynikach analizy oświadczeń 
majątkowych pracowników Urzędu Gminy Ciechanów oraz kierowników gminnych jednostek 
organizacyjnych za 2023 r.
Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski poinformował, że w dniu 9 października 2024 r. i  18
listopada 2024 r. dokonał analizy oświadczeń majątkowych osób zajmujących stanowiska kierownicze w
Urzędzie Gminy w Ciechanowie oraz kierowników gminnych jednostek organizacyjnych za 2023 rok. Wójt
Gminy Ciechanów oznajmił, że wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złożone w ustawowy terminie i
jeden egzemplarz został przekazany do stosownych  Urzędów Skarbowych, w celu dokonania analizy.
Naczelnicy Urzędów Skarbowych zgłosili uwagi do przesłanych oświadczeń majątkowych, a osoby te
złożyły wyjaśnienia. Wójt Gminy poinformował, że oświadczenia majątkowe ww. osób zostały
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Ciechanów oraz dodał, że po zamieszczeniu ww.
oświadczeń nie wpłynęły żadne uwagi z zewnątrz.

Ad. 20. Wolne wnioski i zapytania.



Radny Powiatu Ciechanowskiego Pan Sławomir Rudnicki zwrócił się z ponowną prośbą o naprawę ulic
żwirowych w Niestumiu. Poinformował o problemie związanym z oświetleniem na pięciu ulicach – po jego
przywróceniu, oświetlenie działa przez całą dobę. Zadał pytanie, czy zostaną podjęte działania w
kierunku wyróżnienia dzieci z terenu Gminy Ciechanów, które odnoszą sukcesy w różnych dziedzinach.
Pan Sławomir Rudnicki zachęcił do włączenia się w Powiatowy Zaprzęg Świętego Mikołaja – imprezę dla
dzieci, która odbędzie się 6 grudnia br. na terenie Gminy. Podziękował Radzie Gminy Ciechanów za
podjęcie uchwały w sprawie przychylenia się do rozszerzenia bądź utworzenia dodatkowych linii
autobusowych na terenie Gminy Ciechanów.
Radny Pan Sebastian Kania przypomniał, że w sierpniu br. wystąpił z wnioskiem o analizę oświetlenia w
Gminie Ciechanów i chciałby uzyskać informację zwrotną odnośnie wyników audytu. Radny zapytał o
możliwość wcześniejszego włączania oświetlenia na terenie Gminy Ciechanów w okresie zimowym –
zaproponował, żeby oświetlenie było włączane o godzinę wcześniej.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko poprosił o możliwość wyrównania zjazdu z
drogi nr 616 w kierunku Przążewa.

Ad. 21. Odpowiedzi na pytania i wnioski.
Wójt Gminy Ciechanów Pan Stefan Pawłowski oznajmił, że będzie interweniował w sprawie zmiany godzin
oświetlenia na ulicach wskazanych przez Radnego Powiatu Ciechanowskiego.
Odnośnie wcześniejszego włączania oświetlenia na terenie Gminy Ciechanów Wójt Gminy jest przychylny
takiej inicjatywie, ale wskazał, że w związku z rosnącymi kosztami energii, takie działania muszą być
podejmowane na bieżąco. Wójt Gminy wyraził obawę, czy w dalszej perspektywie ceny energii nie będą
na tyle wysokie, że konieczne będzie podejmowanie takich decyzji kosztem innej inwestycji. Wójt Gminy
Ciechanów dodał, że zakup działki w Rykaczewie jest wyjściem na przeciw problemom mieszkańców,
które mogą pojawić się w przyszłości.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko podziękował Radnym za włączenie się do
projektu „Szlachetna Paczka” i oznajmił, że wkrótce poinformuje, w jakim terminie będzie
przygotowywana paczka dla rodziny, która została wybrana wspólnie z pracownikami Urzędu Gminy w
Ciechanowie, którzy również aktywnie włączyli się do akcji.

Ad. 22. Zamknięcie obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Ciechanów Pan Karol Makijonko podziękował wszystkim
za przybycie i zamknął IX Sesję Rady Gminy Ciechanów.
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